
 

 

Postadress Besöksadress Telefon Telefax E-post  Bankgiro   

    Internet   Plusgiro  

Org. nr.  

 

 

Protokoll 

2024-06-19 

Ulrika Weglin, kanslienheten 
 

 

Region Gävleborgs Pensionärsråd 

 
Datum 19 juni 2024 

 
Tid 13.00 – 16.55 

 
Plats Styrelserummet, Regionkontoret, Gävle / Teams 

 
Närvarande Patrik Stenvard (M) 

Lena Wejander, PRO 
Kerstin Wadelius, PRO 
Maj-Britt Norlander, PRO 
Bengt-Åke Lindblom, PRO 
Kurt Rådlund, PRO  
Mats Andersson, SPF 
Rurik Löfmark, SPF 
Lisbeth Karlsson, SPF 
Lena Jonsson, SKPF 
Curt Sandberg, RPG 
Jan Lahenkorva (S) 
Marie-Louise Dangardt (S) 
Anna Sundberg (SD) 
Jennie Forsblom (KD) 
Henrik Olofsson (SVG) 
 

Ordförande §§ 1 – 7 
Ordförande §§ 8 – 13 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§§ 1 – 7, 10 – 13  
§§ 1 – 10  

Föredragande Patrik Lind 
Agneta Larsson 
Charlotta Östlund 
Alexander Hägg 
Erik Stenlund 
Sibylle Mayer Standar 
Tommy Stokka 

Avdelningschef Samhällsmedicin 
Chefsläkare 
Strateg, ledningsstöd hälso- och sjukvård 
Regionråd/ordförande i hållbarhetsnämnden 
Geriatriksjuksköterska 
Överläkare minnesmottagningen 
Stabsschef hälso- och sjukvård 

 

    

Sekreterare Ulrika Weglin   

    

1. Sammanträdets öppnande 
Ordförande Patrik Stenvard förklarar sammanträdet öppnat och en kort 
presentationsrunda genomförs.  

 
2. Godkännande av dagordning 

Föreslagen dagordning godkänns. 
 

3. Val av protokollsjusterare 
Rurik Löfmark väljs att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll.  
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4. Framtidens sjukvård – utredningsuppdrag 
Charlotta Östlund, Agneta Larsson och Patrik Lind från Samhällsmedicin informerar om 
arbetet med en utvecklingsplan för länets framtida sjukvård.  
 

Uppdraget syftar till att säkerställa en långsiktig balans mellan behoven av hälso- och 
sjukvården i länet och den vård som Region Gävleborg ska erbjuda. I den första delen 
fokuseras på att kartlägga behoven och olika aspekter på kommande krav på hälso- och 
sjukvård. Denna del ska leda fram till en utredning om hur hälso- och sjukvården bör 
utformas för att på bästa sätt möta dessa förväntningar. Denna ska kunna ligga till grund 
för strategiska ställningstaganden kring utformningen av länets hälso- och sjukvård fram 
mot 2030 och med utblick mot 2040. 
 

Frågeställningar till pensionärsorganisationerna: 
1. Tror du att sjukvården i Sverige kommer att ha ändrats om tio år? Vilka är de stora 

förändringarna i så fall? 
2. Vilka frågor är viktigt för att utveckla framtidens hälso- och sjukvård i RG? 
3. Märker ni att vården digitaliseras allt mer? Hur märker ni det? Hur skulle ni önska att 

digitaliseringen utvecklas? 
 

Inspel/synpunkter på ovan frågor kan skickas in senast 1 september 2024 till 
smg@regiongavleborg.se.  
Synpunkter som inkommer efter 1/9 kommer fortfarande att beaktas men hanteras som 
ett komplement till den första delrapporten.  
 

Bilderna bifogas protokollet.  
 

5. Ny zonindelning, X-trafik 
Alexander Hägg, ordförande i hållbarhetsnämnden, informerar om det politiska uppdraget 
med en översyn/utredning av den zonindelning som finns i kollektivtrafiken idag. Målet 
med utredningen är att öka resandet med kollektivtrafik. 
 
Region Stockholm/SL har en-zontaxa sedan länge och förra året införde även Region 
Uppsala/UL en-zontaxa som gäller i hela Uppsala län.  
Att göra lika här skulle medföra att priset för de kortare resorna inom stan blir avsevärt 
dyrare, däremot är det väldigt fördelaktigt vid långa resor.  
 
Ett förslag som diskuteras är att ha en taxa för stadsbussar, en för regionbussar och en 
för X-tågen. Utredningen kan ju också visa att det system som finns idag är det optimala 
för vårt län.  
 
Utredningen ska vara klar under hösten och även väva in Region Uppsalas kommande 
utvärdering. Därefter väntar ett politiskt ställningstagande. Om det blir aktuellt med en 
zon-ändring sker den tidigast inför vintern 2025. 
 
Ett medskick till utredningen från dagens deltagare är att även se över hur betalningen 
kommer att se ut framledes för en kollektivtrafikresa - en lösning för att betala i bak i 
bussen skulle underlätta för resande med rullatorer. 
 
 
 

mailto:smg@regiongavleborg.se
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6. Diskussion kring rådets inflytande i aktuella frågor/beslut 
Den politiska ambitionen är att inkludera rådet tidigt i processen, redan innan beslut fattas 
och ibland även innan det finns ett färdigt förslag. Det är dock en svår balansgång att 
fånga upp frågeställningar och kommande beslut som berör rådets medlemmar. 
 
Diskussion där bl.a. nedan framkommer: 

- Ett informations- och frågematerial skickas ut till pensionärsorganisationerna i ett 
tidigt skede så de kan återkoppla med synpunkter och inspel.  

- Återkoppling är jätteviktigt.  
- En stor fråga på hösten och en stor fråga på våren som 

pensionärsorganisationerna kan ”grotta ner sig i”? Här är det viktigt att frågan inte 
är för komplex och att det finns någon typ av underlag att ta ställning till.  

- Viktigt med information om vad som är på gång i regionen. 
- I beredningsgruppen kan avstämning ske om vilka frågor som är relevanta att lyfta 

upp till rådet.  
 
Önskan finns för ytterligare ett sammanträde per år och kanske fördjupning i vissa 
områden, ex. studiebesök.  
 
Kontaktpersoner i respektive pensionärsorganisation för mottagande av remisser mm är: 

- PRO, Lena Wejander 
- SPF, Mats Andersson (Hälsingland) 
- SPF, Anders Wallin (Gästrikland) 
- SKPF, Lena Jonsson 
- RPG, Curt Sandberg 

 
7. Övriga frågor 

 Fast läkarkontakt – 1 st distriktsläkare/1 100 st listade:  
17 av 21 regioner har en handlingsplan för att uppnå Socialstyrelsens mål. Frågan 
diskuterar även i vår region men inte landat i några politiska beslut ännu.  
För ca 1 år sedan hade vår regions primärvård ungefär 1 500 invånare/allmän specialist, 
inkluderat hyrläkare.  
 

 Mammografi för kvinnor över 74 år – vad händer?  
Svårt att rekrytera personal. Vi håller precis på att komma ikapp med köerna efter 
pandemin och inte hunnit börja ännu. 

 
8. Information från Geriatriska avdelningen 

Erik Stenlund från Geriatrikavdelning 11, Gävle sjukhus, informerar om arbetet med 
geriatriska patienter.  
 
Bilderna bifogas protokollet.  
 

9. Information från minnesmottagningen 
Sibylle Mayer Standar, överläkare, informerar om kognitiva- och neurokognitiva sjukdomar 
samt om arbetet på minnesmottagningen.  
 
Bilderna bifogas protokollet.  
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10. Information – utredning av minskad administration för vårdpersonal 
Tommy Stokka, stabschef inom hälso- och sjukvården, informerar om det politiska 
uppdraget att identifiera onödig/icke värdeskapande administration.  
Ett av syftena med uppdraget är att frigöra mer tid för klinisk verksamhet. 
Resultatet av utredningen ska presenteras för hälso- och sjukvårdsnämnden i september. 
 
Bilderna bifogas protokollet.  
 

11. Övriga frågor – fortsättning  
Tommy Stokka svarar på insända frågor: 
 

 Vaccination av TBE och bältros: 
Fråga:  Varför utför inte vår Regions Hälsocentraler vaccinering av TBE samt Bältros? 

Som det nu är har många äldre inte råd att anlita de privata utförarna. Har 
Regionen koll på prissättningarna? Kan variera, finns avtal alternativt pensionärs-
rabatt? Utan vaccinering för äldre får man avstå besök i skog o mark, snart 
stundar bärplockning i trädgård ock skog. Detta är en Folkhälsofråga och en 
satsning på äldres hälsa och välbefinnande. 

 
Svar: Dessa vaccinationer är inte kostnadsfria i vår region, däremot så finns möjlighet 

att få dessa på vissa av regionens hälsocentraler. På 1177 kan man se vilka 
hälsocentraler som erbjuder olika typer av vaccinationer. 

 

 Remisser: 
Fråga:  Gäller remisser för ögon (gråstarr). Besökte Ögonmottagningen Gävle Sjukhus 

för remissfråga, blev hänvisad till 1177 (provade men fungerade ej) våra 
Hälsocentraler (provade Capio men de privat gav ej remisser) Hänvisades till 
Optiker (fick väntetid över en månad). Vid besök och undersökning akut remiss 
till Uppsala, beroende på lång väntan i Gävle. Tar Regionens egna HC emot för 
ögonremiss? Gråstarr drabbar de flesta äldre och snar hjälp och behandling ger 
livskvalitet. 

 
Svar:  Torde röra sig om ett missförstånd då alla hälsocentraler ska utfärda remisser till 

specialistvård. 
 

 Sommaren 2024 – bemanning: 
Då vi har lyckats bra att stoppa inhyrd personal, både i vår region och i övriga 
landet, så är det svårt att få tag på vikarier. Ser bra ut inom primärvården, 
betydligt större utmaning inom barn- och ungdomssjukvården. Tuff sommar 
framför oss, tuffare än normalt, men relativt sett så har vi det hanterbart jämfört 
med andra regioner. Ett stort frågetecken inför denna sommar är att några av de 
regioner som har det väldigt tufft kan behöva lämna ifrån sig patienter till oss.  
Även konflikten med vårdförbundet gör att det blir svårare situation.  

 
12. Nästa sammanträde – OBS! sammanträdestiden! 

Nästa sammanträde är onsdagen den 2 oktober 2024, kl 9.30 – 13.00.  
(beredning 4/9, kl 11.00) 
 

13. Sammanträdets avslutande 
Ordförande förklarar sammanträdet avslutat.  


